
Dagsorden – Fællesbestyrelsesmøde 

Brahesminde Skoler og Børnehuse – Afdeling Svanninge - mandag d. 13.03.2023 kl. 17.00 – 19.30 

  

Deltagere: Laura, Louise, Marlene, Martin, Mette, Pernille, Tina, Doris, Dorte, Dorthe, Vibeke og My 4S fra elevrådet.    

Afbud: Dorthe, Marlene, Louise, Pernille, Mette 

Referent: Dorte 

Pkt Ansvar Indhold Hvorfor – begrundelse Art Tid Referat - beslutning 

1. Alle Godkendelse af 

referat 

fra sidste møde 

Referat fra mødet d. 

21.02.2023.  

 

B 17.00 -

17.05 

godkendt 

2. Elever Elevråd Orientering om 

elevrådsarbejdet på afd. 

Svanninge. 

O/

D 

17.05 – 

17.15 

 My fortæller – snak om brug af toiletter, der bliver mudret, og der 

er fordeling af toiletterne, gerne med lidt duft og planter. Der er 

holdt fastelavn med forskellige værksteder, katten af tønden -

spøgelseskælderen var et hit. Elevrådet kigger på kostumer og delte 

præmier ud. Bedste kostume, sjoveste, sødeste osv. Det gik hurtigt 

i år med at dele ud. Snak om at begrænse adgangen til 

spøgelseskælderen til næste år.  

Legepatrulje – Hver mandag og fredag er der legepatrulje. Nogle 

lege er mere populære end andre. Marlene vil bruge 

trivselsundersøgelsen til at sætte fokus på legepatruljen.  

Snak om, at man gerne vil blive inde, hvis det er dårligt vejr. 

Marlene vil bringe det videre til de andre voksne.  

Der skal snakkes om, hvordan man bruger området ved 

multibanen, if. til grus og sten. Der er et ønske om kunstgræs, men 

det er en dyr og vedligeholdelseskrævende løsning. Vi er glade for 

vores nye skolegård.  

3. Alle Arbejds/forskøn

nelses/hygge-

dag på begge 

afdelinger 

Indhold på dagen – fredag d. 

28.april – hvad skal der 

laves? 

Fællesspisning – indkøb? 

D/

B 

17.15 - 

17.25 

Elevråd: Multibane hegn, bander rettes op, mål net repareres. 

Banen og asfalt skal fejes.  

 

Indkøb? Rivenet.  



Kaffe og kage? 

Louise har tilrettet udkastet til 

en flyer/plakat. 

 

Plakat er fantastisk og sendes ud i morgen 

4.  Alle Suppleringsvalg Vibeke har gjort opmærksom 

på, at der er suppleringsvalg 

d. 17.april – i det sidste 

nyhedsbrev.  

Skal der gøres mere reklame, 

eller hvordan lokker vi flere 

til valget? 

 

D/

B 

17.25 – 

17.30 

Vi sender ud på AULA.  Tirsdag efter påske.  

5.  Alle Næste skoleårs 

planlægning – 

skoledagens 

opbygning og 

længde 

Vibeke skitserer mulige 

scenarier omkring 

konvertering af 

understøttende undervisning 

til to-lærer-timer.  

Hvad er der af muligheder? 

Et opmærksomhedspunkt: 

Bussernes køreplan bliver 

ikke ændret.   

D/

B 

17.30 – 

18.00  

Politikerne i FMK ønsker kortere skoledage. Der er dog ikke 

mulighed for flere busafgange i det kommende skoleår.   

Vibeke præsenterer to udkast til skema.  

Skemaerne drøftes på lærermøde den 23. marts, og vi afventer en 

tilbagemelding. 

6. Alle Næste skoleårs 

planlægning – 

svømning 

Der er store ønsker fra 

idrætslærerne om, at vi kun 

udbyder svømning i ét 

skoleår.  

Kommunalbestyrelsen har 

tidligere truffet beslutning 

om, at der skal spares på 

svømmekørslen.  

Hvordan udmønter vi det i 

kommende skoleår? 

D/

B 

18.00 – 

18.20 

Brahesminde er der den eneste skole i FMK, hvor eleverne 

undervises i svømning i to år. Alle andre bruger kun 1 år. 

Politikerne har besluttet, at der kun må bruges det beløb, som 

skolen får afsat til svømmekørsel.  

Vi har regnet på, hvad det vi koste, hvis bussen kører med både 

Horne og Svanninge ad én gang i én time om ugen i et år.  

På andre skoler i FMK har eleverne svømning på 4.årgang. 

Snak omkring muligheder.  

Fællesbestyrelsen anbefaler svømning i 4.kl i ét år. Vi opfylder 

hermed også fælles mål for idræt. 

 

7. VM Økonomi Orientering om budget for 

2023. 

O 18.20 -

18.30 

Vibeke orienterede. 



8. Alle Folder om årets 

gang 

Drøftelse af hvad der skal stå 

i en forældrefolder om årets 

gang i børnehuse, skoler og 

SFO. 

O 18.30 – 

18.40 

Der skal laves en folder om årets gang, som henvender sig til 

forældrene. Folderen skal deles ud ved skoleårets start. Vi vil gøre 

det overskueligt og gerne med lidt billeder.   

Mere en kalender med vigtige datoer. 

 

9. Alle Folder til 

branding af 

Brahesminde 

Tidligere har vi benyttet os af 

at få trykt vores folder til 

branding hos FGU.  

Hvad tænker vi fremadrettet?  

D/

B 

18.40 -

18.45 

Bestyrelsen ønsker den almindelige størrelse (A4 foldet to gange) 

med evt. et indstik af folderen med årets gang.  

 

 

10. Doris 

og  

Dorte 

Miniprojekt/ 

praksisfortælling 

 

Orientering fra børnehusene. O 18.45 -

19.05 

Børnehusene har deltaget i projektet med Dansk skoleidræt på 3 

Brahesminde møder. Det har resulteret i en masse faglige snakke, 

og har gjort, at der i Horne er blevet lavet en legevæg, hvor børn 

visuelt kan se de forskellige lege som Banke Bøf, kyllingemor, 

hvad er kl hr. Løve osv.  

I Svanninge har man valgt at lave kasser i skuret, hvor børnene 

bliver inspireret til forskellige lege. 

De voksne går nogle gange forrest og rammesætter de enkelte lege, 

andre gange faciliterer vi tingene, så børnene selv kan gå i gang. 

Det er blevet etableret, og der er lavet et miniprojekt omkring det, 

hvor fokus går på børnefællesskaber og voksenroller.  

Især sidstnævnte har medført, at der deles artikler blandt 

personalet, som arbejder videre med det på et kommende 

Brahesmindemøde, hvor vi vil invitere en udefra til at hjælpe os 

med processen om voksnes deltagelse i legen – spillende træner – 

medspiller – instruktør – tilskuer.  

Pt.er der et faldende børnetal på afd. Svanninge, hvilket kan være 

udfordrende i forhold til bemandingen.  

11. Mette Fælles-

bestyrelsens 

årsberetning 

Input til Fællesbestyrelsens 

årsberetning. 

Hvordan skal den 

fremlægges? 

D/

B 

19.05- 

19.10 

Udsættes til næste møde.  

12. Alle  Informations-

punkt 

a) Formand 

b) Ledelsen  

c) Medarbejderne 

O 19.10 – 

19.25 

a) Fraværende 

b) Diverse info.  

c) Intet denne gang. 



d) Bussens støtteforening 

e) Andre 

 d) Der afholdes generalforsamling tirsdag den 14. marts 2023. 

14. Alle Eventuelt  O 19.25 – 

19.30 

 Intet.  

 

   Punkter til kommende møder 

(næste møde er 17.04.2023 på 

afd. Horne): 

  Instagram - Facebook er på vej ud, skal vi bruge Instagram i 

stedet? 

Fællesbestyrelsens årsberetning. 

Forældrearbejdsdag. 

Konvertering af understøttende undervisning. 

Art: er punktet til orientering (O), drøftelse (D), beslutning (B) 

 


